

Renting Commercial Bus Transportation Insurance Coverage NEW REQUIREMENTS

Subject: Bus Company Minimum Auto Liability Limits have increased to \$10,000,000.00.

Smart purchasing starts early. Connect with procurement@laurentian.ca before you commit.

New Insurance Requirement effective May 1, 2026:

Our commercial insurance company now requires that the minimum insurance on any rental agreement for vehicles carrying more than 14 passengers is \$10,000,000.00 million for Third Party & Auto Liability Insurance coverage.

We are required to meet the new insurance requirement for any passenger commercial bus transportation rentals. The insurance company cannot reduce the required limit, it is essential to maintain adequate coverage.

Provincial requirements are identified below in the OPCF 6C chart.

Passenger Seating Capacity	PVOL Required	Minimum Liability Limit Required
8 to 12 passengers (9 to 13 seats including the driver)	Yes	\$5,000,000.00
13 or more passengers (14+ seats including the driver)	Yes	\$10,000,000.00

Companies with adequate coverage are important to protect the Laurentian Community. Insufficient Liability limits will affect Laurentians' ability to access insurance policy coverage.

Proof of a minimum of \$10 million liability coverage in the form of a Certificate of Insurance is now required, which can be satisfied by the Auto policy alone or combined Auto and Umbrella policies.

The contracted supplier for Bus Lines at Laurentian is Tisdale Bus Lines:

<https://laurentian.ca/about/policies-accountability/purchasing/awarded-suppliers/Bus-lines>

Before you book or buy, let's align.

Contact procurement@laurentian.ca and risk@laurentian.ca early to protect your project, trip or event and our University Community.

Thank You,

Department of ERMI
risk@laurentian.ca
<https://laurentian.ca/ermi>

Location d'autobus commerciaux

Couverture d'assurance – NOUVELLES EXIGENCES

Objet: Limite de responsabilité automobile minimale des compagnies d'autobus portée à 10 000 000 \$

Les achats intelligents commencent tôt. Avant de vous engager, communiquez avec nous à procurement@laurentian.ca.

Nouvelle exigence en matière d'assurance depuis le 1er mai 2026

Notre compagnie d'assurance commerciale exige maintenant que tout contrat de location de véhicules transportant plus de 14 passagers comporte une assurance responsabilité civile et automobile d'un montant minimum de 10 000 000 \$.

Nous sommes tenus de satisfaire à cette nouvelle exigence d'assurance pour toute location d'autobus commerciaux transportant des passagers. La compagnie d'assurance ne peut réduire la limite exigée, ce qui signifie qu'elle est nécessaire au maintien d'une couverture suffisante.

Les exigences provinciales sont indiquées ci-dessous au tableau 6C du FMPO.

Nombre de sièges passagers	PVOL exigé	Limite de responsabilité minimale requise
De 8 à 12 passagers (de 9 à 13 places, y compris celle du conducteur)	Oui	5 000 000 \$
13 passagers ou plus (plus de 14 places, y compris celle du conducteur)	Oui	10 000 000 \$

Les compagnies de transport qui bénéficient d'une couverture adéquate sont les mieux placées pour protéger la communauté de la Laurentienne. Les limites de responsabilité insuffisantes nuiront à la capacité de la Laurentienne de bénéficier d'une couverture d'assurance.

Comme preuve de couverture responsabilité civile d'au moins 10 000 000 \$, il est maintenant nécessaire de produire un certificat d'assurance, que ce soit par la police d'assurance automobile ou par des polices combinant assurance automobile et assurance complémentaire et excédentaire.

Le prestataire sous contrat de services d'autobus à la Laurentienne est Tisdale Bus Lines:

<https://laurentian.ca/about/policies-accountability/purchasing/awarded-suppliers/Bus-lines>

Avant de procéder à une réservation ou à un achat, il y a lieu de se concerter.

Écrivez-nous à procurement@laurentian.ca et à risk@laurentian.ca dès l'amorce du processus afin de couvrir votre projet, voyage ou événement, ainsi que notre communauté universitaire.

Merci.

Service de gestion des risques d'entreprise et des assurances

risk@laurentian.ca

<http://laurentian.ca/ermi>